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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza Mora-

wieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Od wielu lat konsumenci w naszym kraju narzekają, że produkty znanych marek (począwszy od soków 

owocowych, przez przetwory mięsne i rybne, aż po chemię gospodarczą) przeznaczone na nasz rynek są gor-

szej jakości od tych, które trafiają na rynki krajów Europy Zachodniej. Na sklepowych półkach artykuły po-

jawiają się w tych samych opakowaniach, z tym samym logo tych samych marek, jednak o zmienionym skła-

dzie, czym wprowadza się w błąd klientów. Problem ten dotyczy również naszych sąsiadów, np. Czechów, 

Słowaków czy Węgrów. 

Z przeprowadzonych do tej pory badań, np. w Czechach czy na Słowacji, wynika, iż gorsza jakość pro-

duktów wynika m.in. ze stosowania przez międzynarodowe koncerny tańszych zamienników w produkcji 

artykułów sprzedawanych na rynki krajów Europy Środkowo-Wschodniej. Dzieli się w ten sposób Europę na 

lepszą i gorszą. W efekcie prawa konsumentów w Unii Europejskiej nie są takie same. 

Obserwuje się rosnące niezadowolenie konsumentów, którzy uważają, że muszą jechać za zachodnią gra-

nicę, aby kupić produkt lepszej jakości. 

W związku z tym zwracam się do Pana Premiera o odpowiedź na poniższe pytania: 

Czy opisany problem znany jest Panu Premierowi? Jeżeli tak, to jakie działania w tym zakresie zostały 

podjęte przez władze naszego kraju, aby walczyć ze sprzedażą w Polsce produktów gorszej jakości? 

Czy polski rząd zlecał badania, które porównywałyby jakość produktów sprzedawanych w Polsce i innych 

krajach Europy Zachodniej? Jeśli tak, to jakie są wyniki takich testów? Jeśli nie, to czy polski rząd widzi 

potrzebę takich badań i planuje je zlecić? 

Z poważaniem 

Krzysztof Mróz 
 


